
ALGEMENE BESCHOUWINGEN 2017 

Voorzitter, 

En dan is daar zomaar weer het moment dat de jaarrekening wordt gepresenteerd, en de algemene 

beschouwingen worden gehouden met een terugblik hoe is het allemaal gegaan en waar gaan we 

naar toe. 

Allereerst willen we onze ambtelijke ondersteuning hartelijk bedanken voor de inzet die zij hebben 

getoond om ons iedere maand maar weer de stukken voor  te bereiden die het college met ons wil 

delen dan wel de voorstellen die van het college naar de raad komen. 

En dat is soms best wel veel, het is denk in ons aller belang dat er een goede overzichtelijke 

samenvatting wordt gegeven van rapporten met tientallen pagina’s soms meer dan 100 om zo het 

werk van raadsleden behapbaar te maken naast hun regulieren baan. 

Voorzitter het doet ons deugd dat we mogen vaststellen dat het jaar 2016 afgesloten kan worden 

met een positief resultaat dat er mag zijn 1,649.000. 

Zodat het weerstandsvermogen versterkt kan worden met 1,538.000 euro. 

We zijn nu 3 jaar bezig met de samenlevingsagenda en dat is ons als CU goed bevallen. 

Het samen doen, verbinden en de burger bij de voorkant betrekken bij projecten is een goede keuze. 

Die ook hebben geleid tot mooie resultaten. 

Zo mochten we voortgang boeken met het project Lammetjeswiel , waar de projectgroep een groot 

aandeel in geleverd heeft en nog steeds doet. 

Toen mijn collega vorig jaar refereerde aan de vernielingen rond dit gebied hadden we hoop dat het 

een incident was, helaas was er ook onlangs weer sprake van vernieling en dit is in en in triest. 

We willen er samen een mooi gebied van maken en dan dit, daar wordt je niet vrolijk van. 

Ook het project Blokweer 2 mocht zich verheugen in meedenken en plannen maken om de wijk een 

facelift te geven die de komen de jaren de wijk maakt tot een buurt waar het goed wonen is. 

Ja en dan zijn er zeker ook teleurstellingen als niet alles wat je wilt als buurt gerealiseerd kan worden 

omdat het algemeen belang soms hoger weegt. 

Maar blijf wel met elkaar in gesprek om tot een zo goed mogelijk resultaat te komen.  

Ook  de renovatie van het gemeentehuis en de ontwikkeling rondom de haven/ Centrum mag zich 

verheugen in belangstelling, en tal van ideeën zijn opgehaald. En zo kon langzaam maar zeker een 

richting worden bepaald, hoe gaan we dit aanpakken. 

Als CU zijn  we blij om dit enorme project in fases uit te voeren zodat niet alles in keer behoeft, maar 

stapje voor stapje verder uitgewerkt kant worden en de mogelijkheid bestaat om plannen aan te 

passen dan wel te realiseren. 

De eerste fase de renovatie van het gemeentehuis en het raadshuisplein is al een enorme financiële 

opgave. 

Het is een hele klus om de burger te overtuigen dat dit echt nodig is, maar niet onmogelijk. 



2.Wij willen dit plan positief benaderen, toch blijft wel de zorg hoe we de ruimte die we niet 

benutten als gemeentehuis rendabel kunnen maken en zo de exploitatielasten verlagen. 

 Dat geld ook voor de voorzieningen die we maken om het gemeentehuis geschikt en aantrekkelijk te  

maken voor vergaderen van de Drechtraad. 

Zijn de kosten en eventuele baten in evenwicht? 

Een ander punt van zorg is het parkeren, nu al klagen omwonenden dat ze vaak geen parkeerplaats 

kunnen vinden ,wat gaat dat worden als het toerisme nog verder toeneemt? 

We zien  nu al hoe het raadshuisplein bezet is nu tijdelijk geparkeerd kan worden. 

Moet je dan al niet vast vooruitkijken, de  Provincie is voornemens een busstation te bouwen, is het 

te overwegen om de parkeerplaatsen  die nodig zijn  door toerisme daar te realiseren. Wij begrijpen 

dat we allemaal liefst zo dichtbij mogelijk bij ons doel willen parkeren. 

Terecht zeggen we dat het gebied  rondom Haven zuid er allereerst is voor onze burger. 

Dan is er best iets te bedenken om de toerist van de verdere parkeerplek naar de plaats van 

bestemming te brengen 

Kijk bv. Naar het Albert Schweitzer ziekenhuis waar men gratis naar de auto gebracht wordt, met 

elektrisch vervoermiddel. 

De ontwikkelingen van sporthal Molenzicht hebben nu een fase bereikt dat eindelijk met de bouw 

kan worden begonnen. We vinden het als CU   van groot belang dat deze sporthal wordt 

gerealiseerd. 

Het bewegingsonderwijs van onze jeugd is belangrijk voor gezondheid en ontwikkeling. 

Hopelijk spreekt de rechter uit dat er geen belemmering meer is om met de bouw te beginnen. 

Ook zijn we blij dat het fietspad langs de dijk nu kan worden afgerond, want de gevaarlijke situaties 

bij het verlaten van het fietspad naar de rijweg en even later weer naar het fietspad is heel gevaarlijk. 

We denken er verder maar niet over na wat het aanleggen van het stukje fietspad moet kosten. 

Terecht zeggen we hier veiligheid voor alles.  

Het afgelopen jaar was ook een jaar dat de economie aantrok, de werkgelegenheid nam toe. 

En toch hebben we in ons dorp en in de regio te maken met reorganisatie en ontslag van 

werknemers. 

Een zeer verdrietige zaak voor gezinnen die hun baan verloren, maar door goede samenwerking van 

het college en de regio hebben toch veel van hen weer een baan gevonden en dat is mooi. 

In de regio wordt er veel aan gedaan om de werkeloosheid omlaag te brengen door bedrijven aan te 

trekken om zo werk te creëren, maar ook op onderwijs gebied,  het onderwijs aan te laten sluiten bij 

de vraag. Het blijkt meer en meer moeilijk te worden om  werknemers te vinden bij de vraag. 

De zogenaamde mismatch  op de arbeidsmarkt is ook in onze regio een probleem. 

In elk geval goed om te lezen dat er op leerpark van Dordrecht de nodige acties worden ontwikkeld 

om de leerlingen bij te brengen dat past bij de vraag. 



De bereikbaarheid van onze regio  is een belangrijk punt voor bedrijven  en werknemers. 

De dagelijkse files op de A 15 spreken boekdelen. We zijn dan ook blij met de investering van 

provincie en Rijk van respectievelijk 30.000 miljoen  en 200 miljoen en 2 miljoen van de 

Drechtsteden? 

Is er in het kader van de druk op de A15 ook iets te zeggen wat de bijdrage van de containerterminal 

op dit moment is en wat de vooruitzichten ?  

3 En daarnaast hebben wij een enorme uitdaging als gaat om de participatiewet. 

Onze burgers die een afstand hebben tot de arbeidsmarkt door beperkingen en gevolgen van de 

gebrokenheid in onze samenleving. 

Een van de gevolgen van de 3 decentralisaties is dat er anders wordt aangekeken naar de mens, niet 

ik kan dit niet meer maar dat kan ik nog wel. 

En dat is een goed uitgangspunt, het is goed om de participeren waar mogelijk, goed voor de persoon 

in kwestie en goed voor de samenleving. 

Maar met deze constatering zijn we er nog niet, het kost enorme inspanning om deze burgers met 

een beperking geplaatst te krijgen bij werkgevers. Maar ook de participatieplaatsen via Smile en 

Drechtwerk is een grote opgave. Wellicht speelt de mate van vrijblijvendheid hier een grote rol. 

Maar die er in slagen laten iets zien nl. dat het kan, een zinvolle bijdrage leveren aan de samenleving. 

 

Ook de Wmo zoals die gestalte krijgt  binnen de Drechtsteden is een onderwerp wat nogal wat 

discussie teweeg brengt. 

Was vorig jaar de PGB een onderwerp van gesprek  waarin het trekkingsrecht een belangrijke rol 

speelde om de fraudegevoeligheid te beperken,moeten we constateren dat de problemen nog 

steeds niet zijn opgelost, nog steeds zijn er mensen die niet krijgen waar ze menen recht op te 

hebben. 

In  de Drechtsteden mogen we vaststellen dat het merendeel de zorg krijgt die ze nodig hebben. 

Maar toch blijkt dat 5 % grote problemen ondervindt, en het platvorm tegen armoede heeft een 

aantal cases geplaatst die er niet om liegen ook is op een aantal bijeenkomsten met ouders in 

Dordrecht zichtbaar geworden wat de gevolgen zijn. 

Nu is armoede een relatief begrip volgens Bijbelse maatstaven ben je rijk als je kleding hebt om te 

dragen als je eten hebt en als je een dak boven je hoofd hebt. 

Het behoeft geen betoog als je in de wereld te raden gaat dat er miljoenen zijn waar een of meer van 

deze genoemde componenten ontbreken. En daar raak je best wel van onder indruk. 

Maar wij leven in een van de rijkste landen van de wereld en dan blijkt dat ook in ons land er 

voedselbanken zijn en kinderen van gezinnen niet of niet voldoende kunnen mee doen op school en  

in de samenleving. 

Het is dan ook goed dat er een SMS kinderfonds is die hier hulp kan bieden. 

Portefeuillehouder Peter Heijkoop heeft een voorstel gedaan om het percentage van 120 naar 150 % 

van het sociaalminimum en het PMB te verlagen van 140 naar 125 % 



4 Dit voorstel heeft heel wat stemmen in beweging gebracht en er wordt verder over gesproken in 

de Carrousel Sociaal op 29 juni  a.s. 

Het gaat hier over de zg, Klijnsma gelden, in de regio waren een aantal gemeenten die een deel van 

deze gelden plaatselijk willen besteden we zijn benieuwd hoe het college hierin staat. 

Wij vinden dit een probleem, gezinnen met kinderen zijn belangrijk, en inderdaad het Gezin is de 

hoeksteen van de Samenleving. 

Maar een verlaging van het PMB is ook ingrijpend, je wasmachine zal  maar stuk gaan. 

Ook de Jeugdzorg is een van de decentralisaties die de nodige zorg en aandacht heeft. 

De lange wachttijden zijn hier een voorbeeld van, die leiden tot frustratie, niet op tijd geboden hulp. 

Door de lange wachttijden gaat ook het voordeel verloren om aan de voorkant hulp te bieden om 

later erger te voorkomen. 

Er is veel gebrokenheid in de samenleving kinderen die opgroeien in een onveilige omgeving. 

 Ook de impact op jonge gezinnen is groot samen werken om rond te komen, als er kinderen geboren 

worden dan geeft dit vaak een dusdanige verandering in het huwelijk dat het voor velen lastig is hier 

mee om te gaan. 

Ondergetekende heeft in dit huis al eens gepleit om het centrum voor jeugd en gezin uit te breiden 

met kennis en expertise om jonge gezinnen voor te bereiden op de nieuwe situatie, om gezinnen zo 

beter weerbaar te maken. 

Voorzitter er zijn nog vele zaken te noemen en vragen te stellen. 

Hoe staat het er voor met een aantal projecten zoals het Bochanenterrein , het oude wipmolen 

terrein.  En de voortgang van woonwagens naar de nieuwe locatie. 

De zonnepanelen op het dak van het zwembad juichen wij toe, maar het toenemend bankieren daar 

hebben wij vraagtekens bij. 

De aandacht voor duurzaamheid en schone lucht is een belangrijk thema voor de komende jaren. 

Wij hopen dat we nu echt van start gaan om onze burgers mee te nemen in een programma voor 

schone lucht te beginnen bij ons zelf. 

Meer de auto laten staan, meer op de fiets en OV, minder hout stoken enz . 

Is er ook al iets bekend over het afvangen van roetdeeltjes bij de tunnelmond? 

Voorzitter het doet ons deugd dat we in het afgelopen jaar goed met elkaar hebben samengewerkt. 

Er komen nog een aantal interessante zaken op ons af zoal de toetreding van Hardinxveld 

Giessendam en de nieuwe verkiezingen voor de gemeenteraad met een groter aantal raadsleden. 

Het beter betrekken van de jeugd bij de politiek en samenleving. 

Elk jaar hebben we wel een discussie over onze principes, van waaruit bedrijf je politiek. 

Alle partijen worden gekozen op grond van hun programma of gewoon omdat de partij een stukje is 

van hen zelf. Maar eenmaal gekozen ben je raadslid die zijn werk doet en zich inzet voor elke 

Alblasserdammer en zelfs voor de regio. 



Als CU willen wij onze bijdrage brengen vanuit het geloof dat God de aarde heeft gemaakt en dat wij 

die verder moeten ontwikkelen. maar op een manier van bouwen en Bewaren. 

Vandaar dat duurzaamheid en schone lucht groene economie een belangrijk thema is. 

De Bijbel is geen handboek hoe wij ons gemeentehuis moeten verbouwen, maar zij leert ons wel dat 

we eerst de kosten moeten berekenen willen we een toren bouwen. 

Wij danken  onze God dat Hij ons het afgelopen jaar  de gezondheid en de kracht heeft gegeven om 

ons werk in de raad voor de Samenleving te doen. 

En wij wensen het College en u allen Gods onmisbare zegen toe in de volgende periode. 

Dank u wel. 

 


